



RESOLUTIONS

Tenth Session

Dixième session

from 7 February to 6 March 1950

du 7 février au 6 mars 1950

SUPPLEMENT No 1

265 (X). World economic situation*Resolution of 28 February 1950**The Economic and Social Council,**Taking note of the Secretary-General's report on Major Economic Changes in 1949,¹*

Draws the attention of Member States, of the Economic and Employment Commission, of the regional economic commissions and of the specialized agencies to the views expressed by members of the Council concerning the world economic situation.

266 (X). Studies and data relating to the economic situation of Africa*Resolution of 2 March 1950**The Economic and Social Council,*

Taking into consideration the studies of economic conditions in several parts of the world already carried out by the United Nations Secretariat,

Noting that in the last world economic report,² the descriptive summary relating to Africa is less elaborate than that relating to other important parts of the world,

Requests the Secretary-General to include in the world economic report, to be prepared for the twelfth session of the Council, a special section relating to economic conditions in Africa, using material readily available and such further information as may be provided by the Governments concerned;

Urges the Governments concerned to give the greatest possible co-operation to the Secretary-General in making available the data required for the preparation of this section of the world economic report; and

Requests the Secretary-General to give attention to the problems of Africa whenever appropriate in the various economic studies.

¹ See document E/1601 and Corr.1.² *Ibid.***265 (X). Situation économique mondiale***Résolution du 28 février 1950**Le Conseil économique et social,*

Prenant acte du rapport du Secrétaire général sur les Changements principaux dans le domaine économique en 1949¹,

Attire l'attention des Etats Membres, de la Commission des questions économiques et de l'emploi, des commissions économiques régionales et des institutions spécialisées sur les vues exprimées par les membres du Conseil touchant la situation économique mondiale.

266 (X). Etudes et renseignements relatifs à la situation économique de l'Afrique*Résolution du 2 mars 1950**Le Conseil économique et social,*

Prenant en considération les études que le Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies a déjà consacrées aux conditions économiques dans diverses parties du monde,

Notant que, dans le dernier rapport sur l'économie mondiale², les renseignements relatifs à l'Afrique sont moins détaillés que les renseignements concernant d'autres parties importantes du monde,

Prie le Secrétaire général d'inclure dans le rapport sur l'économie mondiale qui sera préparé pour la douzième session du Conseil un chapitre spécial sur les conditions économiques en Afrique, en utilisant la documentation disponible ainsi que tous les renseignements complémentaires que pourraient fournir les gouvernements intéressés;

Invite instamment les gouvernements intéressés à collaborer dans toute la mesure possible avec le Secrétaire général en lui fournissant les données nécessaires à la préparation de ce chapitre du rapport sur l'économie mondiale; et

Prie le Secrétaire général de procéder, dans les diverses études économiques, à un examen des problèmes intéressant l'Afrique, chaque fois qu'il sera opportun de le faire.

¹ Voir le document E/1601.² *Ibid.*